
Geachte aanwezigen, 

De Werkgroep Moelbaerenbos is opgericht om de natuur en de rust te bewaren in de Kasteelse 
Bossen. We hebben de ontwikkelingsvisie van het college van B&W gelezen en op het eerste oog 
lijkt de visie van B&W aan te sluiten op de visie van ons. Maar! Het hele stuk roept bij tweede 
lezing heel wat vragen op. En tot zorgen. Want zijn die natuur en de rust wel gewaarborgd? Berry 
Briljant, het oude Aardbeienland, kan gewoon uitbreiden. Terwijl het college van B&W bezig was 
met de ontwikkeling van de toekomst van de Kasteelse Bossen kwam er evengoed een bestem-
mingsplan voor het gebied van Berry Briljant, die Berry Briljant gewoon de ruimte geeft voor 
verdere uitbreiding. Zo komt er een toren van wel 12 meter. Waarom de bestemmingsplan-
ontwikkeling niet ‘on hold’ gezet totdat de visie voor de totale Kasteelse Bossen klaar was? 
Sowieso: wat betekent de zin in de stukken dat eerdere beloftes nagekomen worden. Gaat het 
daar om beloftes aan Berry Briljant en Mind Mystery? Mogen die gewoon hun plannen uitvoeren? 
En geldt dat ook voor de Stichting die de kasteelruïne verbouwd heeft, op een manier die tot veel 
ergernis heeft geleid bij vele Horstenaren… Plannen die er voor zorgen dat de Kasteelse Bossen 
een vooral commercieel karakter krijgt. En we hebben al Carbootsale, die elke twee weken de 
rust verstoren en verstieren in get gebied. Dat begint al de donderdag voorafgaande aan de 
zondagse verkoop. Dan worden hekken geplaatst rondom het gebied. Een enkele keer per jaar 
een Carbootsale en andere evenementen als Funpop en dergelijke zijn prima. Maar de huidige 
frequentie is niet te begrijpen, als je vóór natuur en rust bent. 

Jarenlang heeft de gemeente de Kasteelse Bossen min of meer aan haar lot overgelaten. De 
rotzooi kon men niet meer in afvalemmers kwijt. De gemeente ging er van uit dat de bezoekers 
dat afval zelf wel mee naar huis nemen. Helaas is dat niet het geval. Goed dat er besloten is die 
afvalemmers weer terug te plaatsen. Hoewel er in de plannen aangegeven staat dat de 
verkeerssituatie – de gevaarlijke Tienrayseweg – aangepakt gaat worden. Dat is mooi. Maar dat 
wordt water naar de zee verplaatsen als Berry Briljant en Mind Mystery gewoon mogen uitbreiden 
en nog meer verkeer gaan trekken! 

De gemeente is van plan meer verlichting aan te brengen in de Kasteelse Bossen. Wat ons 
betreft een slecht idee. Misschien goed voor de sociale veiligheid, maar ’s nacht horen er 
gewoon geen bezoekers te komen. Dat staat ook op de bordjes die aan de ingangen van de 
Kasteelse Bossen staan. Voor de natuur – m.n. voor de nachtdieren - is de donkerte van groot 
belang. Laat dat zo. En ga eindelijk is meer en consequent handhaven. Niet door voor € 150.000 
euro een gebiedsmanager aan te stellen, waardoor er maar € 50.000 overblijft voor herstel van 
de natuur, maar door echte handhavers in te zetten! 

De ontwikkelingsvisie van B&W biedt feitelijk een kader voor de ontwikkeling van de Kasteelse 
Bossen in de komende decennia. Maar helaas biedt de visie die B&W nu presenteert op heel veel 
punten geen duidelijkheid. En biedt het stuk heel veel mogelijkheden om straks toch ruim-
schoots commerciële activiteiten toe te laten en de balans – waar ze het zelf over heeft, maar 
die niet gedefinieerd wordt – volledig kan verstoren. In get stuk wordt gesproken over een 
“parkachtig” deel en bossen. Maar wat is et verschil daartussen? Dat zou toch op zijn minst 
gedefinieerd te worden? In de visie wordt niet aangegeven wat er absoluut NIET kan. Er is 
nauwelijks een echte begrenzing aan negatieve invloeden gewaarborgd. Dat betekent dat als u 
straks als raad concrete uitvoeringsvoorstellen met daarin nieuwe commerciële plannen 
voorgelegd krijgt, het college al snel kan zeggen: ja maar dat past binnen het kader en daar heeft 
u als raad zélf mee ingestemd! 



In de ontwikkelingsvisie van het college van B&W missen we ook een aantal zaken die een 
positieve invloed kunnen hebben op de balans in het gebeid ten gunste van natuur en rust. 
Kansen om te komen tot landschapsontwikkeling, uitbreiding van educatieve mogelijkheden. En 
dan bedoelen we uitdrukkelijk niet de plannen van Mind Mystery, die ze strategisch schaart 
onder educatie… 

Geachte raadsleden, er valt nog veel meer te zeggen over de ontwikkelingsvisie. Maar ik moet het 
hier – gezien de korte tijd die mij gegeven is – bij laten. Volgens de Werkgroep Moelbaerenbos 
heeft u nog veel huiswerk te doen, voordat u op 11 maart een definitief besluit gaat nemen over 
de toekomst van de Kasteelse Bossen. 

En dan nog één hartenkreet: verander nou eens die naam van Kasteelpark Ter Horst in de echte 
naam van dit gebied: de Kasteelse Bossen, of liever nog: De Moelbaerenbos! Want die is van 
ons, de Horstenaren. Niet van de commercie. 


